
Protokół nr II/2006 
z II sesji Rady Powiatu  w Końskich odbytej 

w dniu 30 grudnia 2010r. w sali konferencyjnej 
Starostwa Powiatowego w Końskich. 

 
 
             
Obrady rozpoczęto o godz. 11.00 

 
 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Skowron. 
 
 Przewodniczący otworzył sesję, powitał  radnych, zaproszonych gości 
oraz stwierdził , Ŝe posiedzenie Rady zwołane zostało w sposób prawidłowy, 
zgodnie z postanowieniem ustawy o samorządzie powiatowym i Statutu 
Powiatu. 
 

Oświadczył jednocześnie, Ŝe zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 17  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 
radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.   

 
Lista radnych powiatu obecnych na II sesji Rady oraz lista zaproszonych na  
sesję  stanowią integralną część niniejszego protokołu. 
 
 

Ad – 2. 
 

Przewodniczący wniósł o zatwierdzenie protokołu z I sesji Rady 
podkreślając , Ŝe zgodnie z § 28 ust. 5 Statutu  protokół wyłoŜony został do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. 

 
Protokół przyjęto przez aklamację nie wnosząc do jego treści uwag i zastrzeŜeń. 
 

Ad – 3. 
 
 Przystąpiono do ustalania porządku obrad sesji. 
 
Radna Helena Obara – zwróciła uwagę, Ŝe zgodnie z regulaminem i statutem 
w porządku obrad brakuje punktu dot. informacji na temat pracy Zarządu 
pomiędzy sesjami. Podkreśliła, Ŝe posiedzenia odbywały się i decyzje były 
podejmowane.  
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Przewodniczący Wiesław Skowron – zapytał, czy jest to wniosek formalny. 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe tak. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe w tym okresie odbywały 
się posiedzenia Zarządu, ale uznał, Ŝe decyzje na nich podejmowane nie miały 
większego znaczenia dla Rady, gdyŜ większość projektów uchwał, które będą 
przedmiotem obrad sesji jest w gestii Rady Powiatu, a nie Zarządu. Dodał takŜe, 
Ŝe informacja za ten okres będzie przedstawiona na kolejnej sesji Rady. 
Niemniej jednak poddał wniosek radnej Obara pod głosowanie. 
 
Wniosek radnej został odrzucony w głosowaniu 3 za i 14 
głosów przeciw.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Skowron – wniósł o rozszerzenie 
porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały dotyczącej  
wysokości diet dla radnych. 
 
Wniosek poddano pod głosowanie. 
 
Wniosek Przewodniczącego przyjęto 15 głosami za, przy 1 
głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się. 
 
Rozszerzony porządek obrad poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności  radnych jednogłośnie przyjęto do realizacji  
porządek obrad sesji obejmujący: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Powiatu.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Wr ęczenie zaświadczeń o wyborze na radnego. 
5. ZłoŜenie aktu ślubowania(Krzysztof Obratański, Jerzy Rąbalski) 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. (Krzysztof Jasiński) 
b) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. (Michał Cichocki) 
c) dokonania zmian w budŜecie Powiatu Koneckiego na 2010r., 
d) ustalenia składu liczbowego stałych Komisji Rady Powiatu 

w Końskich, 
e) wyboru Komisji Rewizyjnej, 
f) wyboru Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego i Sekretarza 

Komisji Rewizyjnej, 
g) wyboru stałych Komisji Rady Powiatu, 
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h) zmiany uchwały NR II/12/2006 Rady Powiatu w Końskich z dnia 
14 grudnia 2006r., 

i) delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku, 

j)  wyboru delegata Powiatu do Związku Powiatów Polskich, 
k) zmieniająca uchwałę NR XXVIII/53/2009 Rady Powiatu 

w Końskich z dnia 28 września 2009r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez powiat innym jednostkom samorządu 
terytorialnego w 2010r., 

l) wyraŜenia zgody na realizację projektu pt. „My samodzielni” 
w ramach VII Priorytetu Programu Operacyjnego Kapit ał 
Ludzki, 

m) podwyŜszenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka 
w placówkach rodzinnych funkcjonujących na terenie Powiatu 
Koneckiego, 

n) zmiany Uchwały dotyczącej  wysokości diet dla radnych. 
7. Informacja ZDP o zimowym utrzymaniu dróg. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na złoŜone interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
11. Sprawy róŜne. 
12. Zakończenie obrad II sesji Rady Powiatu. 

 

 
Tematykę sesji realizowano zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. 
 
Ad – 4. 
 

Dokonano  wręczenia zaświadczeń o wyborze na radnego 
przez Przewodniczącego Powiatowej Komisji Wyborczej Pana  
Tadeusza Gałwiaczka dla pana Krzysztofa Obratańskiego 
i Jerzego Rąbalskiego. 
 

Ad – 5. 
 
Przystąpiono do  złoŜenia aktu ślubowania. 
 
Przewodniczący  Wiesław Skowron - poinformował, Ŝe odczyta rotę, 
a następnie radni Krzysztof Obratański i Jerzy Rąbalski wypowiedzą słowo 
„ślubuję”, mogąc dodać zdanie „Tak mi  dopomóŜ Bóg” 
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„Uroczyście ślubuj ę rzetelnie i sumiennie wykonywać 
obowiązki wobec Narodu Polskiego, strzec suwerenności 
i interesów Państwa Polskiego,  czynić wszystko dla 
pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu 
i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw 
Rzeczypospolitej Polskiej”. 

 

Radny Krzysztof Obratański złoŜył ślubowanie z dodaniem słów „Tak mi  
dopomóŜ Bóg”. 
 

Radny Jerzy Rąbalski złoŜył ślubowanie z dodaniem słów „Tak mi  dopomóŜ 
Bóg”. 
  
Przewodniczący  Rady Wiesław Skowron – złoŜył nowo wybranym radnym 
gratulacje. 
 
 

Ad – 6a. 
 
 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 
obejmującego podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego Krzysztofa Jasińskiego. 
 
Uwag i zastrzeŜeń nie wnoszono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności 19 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/7/2010 w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

 
Ad – 6 b. 
 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 
obejmującego podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego Michała Cichockiego. 
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Uwag i zastrzeŜeń nie wnoszono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności 19 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/8/2006 w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Ad – 6c. 
 
 

Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie powiatu 
koneckiego na 2010r. przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Edyta 
DrąŜkiewicz. 
 
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 

W obecności 19 radnych, Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/9/2010 w sprawie 
dokonania zmian w budŜecie Powiatu 
Koneckiego na 2010r. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Ad – 6 d. 
 
Przystąpiono do ustalenia liczbowego składu stałych Komisji Rady. 
PowyŜszy projekt przedstawił Przewodniczący Rady Wiesław Skowron. 
 
Uwag i zastrzeŜeń nie wnoszono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
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 W obecności 19 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/10/2010 w sprawie 
ustalenia liczbowego składu stałych Komisji 
Rady. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad – 6 e, f i g. 
 
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawach:  
� wyboru Komisji Rewizyjnej,  
� wyboru Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego i Sekretarza Komisji 

Rewizyjnej 
� wyboru stałych Komisji Rady Powiatu w Końskich. 
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron odczytał propozycję składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej. Podkreślił, Ŝe skład ten zawiera przedstawicieli 
wszystkich klubów. Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Jerzy Rąbalski – powiedział, Ŝe rezygnuje z pracy w Komisji 
Rewizyjnej, natomiast zgłasza swój akces do pracy w Komisji Praworządności 
i Bezpieczeństwa Publicznego.  
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe zgłasza swój akces do pracy w Komisji 
Rewizyjnej i rezygnuje z pracy w Komisji Praworządności. Stwierdziła, Ŝe w tej 
sytuacji doszło by do wymiany z radnym Rąbalskim. 
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe art. 30 Statutu 
konkretyzuje skład Komisji Rewizyjnej. Podkreślił, Ŝe Komisja Rewizyjna 
powinna składać się z przedstawicieli wszystkich klubów. Dodał, Ŝe przyjął 
zasadę, Ŝe na podstawie zgłoszeń klubów będzie po dwóch przedstawicieli 
klubów. Stwierdził, Ŝe jeśli radny Rąbalski rezygnuje z pracy w Komisji 
Rewizyjnej to Rada moŜe ją przyjąć. Jednak nie moŜe zgodzić się, Ŝeby wakat 
po radnym Rąbalskim objęła radna Obara, poniewaŜ nie reprezentuje Ŝadnego 
klubu.  
Zwrócił się do radnego Rąbalskiego, Ŝeby zaproponował ze swego klubu innego 
kandydata. 
 



 7

Radny Jerzy Rąbalski – powiedział, Ŝe z tego co mu wiadomo Samorządni 
Ziemi Koneckiej nie zgłaszali jeszcze do tej pory powstania klubu. 
Zaproponował ponownie na swoje miejsce doświadczoną w pracy 
samorządowej radną Helenę Obara. Podkreślił równieŜ, Ŝe Regulamin Rady 
Powiatu w Ŝaden sposób nie moŜe krępować oświadczenia woli radnych.  
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe nie przyjmuje 
argumentów radnego i zna zapisy Regulaminu. Podkreślił, Ŝe inaczej je 
interpretuje.  
Stwierdził, Ŝe w związku z rezygnacją radnego podda pod głosowanie 
odczytany skład Komisji z wakatem w pkt. 10 dla przedstawiciela 
Samorządnych Ziemi Koneckiej. 
 
Przewodniczący zapytał kandydatów - czy wyraŜają zgodę. 
Wszyscy radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności 19 radnych,  Rada większością 
głosów przy 2 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących się podjęła uchwałę 
Nr II/11/2010 w sprawie wyboru Komisji 
Rewizyjnej. 
 

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Radna Helena Obara – stwierdziła, Ŝe prosiła o głos przed odbyciem 
głosowania i Przewodniczący nie udzielił jej głosu, a chciała uzupełnić swoje 
wystąpienie. 
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron - stwierdził, Ŝe udzielił juŜ radnej 
głosu w tym temacie.  
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe prosi o zapis w protokole, Ŝe powołuje 
się na zapisy Regulaminu Rady Powiatu rozdział X. Komisje Rady § 61 pkt 5. 
Propozycje składu osobowego Komisji oraz wprowadzane zmiany w jej składzie 
przedstawia Przewodniczący Rady na wniosek zainteresowanych radnych, 
Klubów Radnych lub Komisji. Powiedziała teŜ, Ŝe klubów radnych do dziś nie 
ma oprócz klubu radnych SLD. Oświadczyła więc, Ŝe naleŜy uhonorować jej 
oświadczenie woli złoŜone jako pierwsze w jakich chce pracować Komisjach. 
Dodała, równieŜ iŜ rozmawiała z zastępcami Przewodniczącego Rady Powiatu, 
którzy takich oświadczeń pisemnych nie poskładali. Zapytała więc, skąd te 
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deklaracje się wzięły. Zapytała takŜe, czy Przewodniczący będzie stał na drodze 
takiej demokracji. Stwierdziła, Ŝe ma prawo ze swoim mandatem społecznym 
pracować w tych Komisjach, w których chce. Powiedziała, Ŝe chce pracować 
tam, gdzie najlepiej będzie pracowała i Przewodniczący nie moŜe jej 
przeszkadzać w tej pracy. 
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron - stwierdził, Ŝe jego interpretacja 
przepisów jeśli chodzi o Komisję Rewizyjną jest inna. 
 
 
Radna Helena Obara – oznajmiła, Ŝe rozstrzygnie to organ nadzoru. 
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron - podkreślił, Ŝe wyraził juŜ 
przekonanie, Ŝe Radna Obara jako była Przewodnicząca Rady będzie mu 
pomagała w prowadzeniu sesji. Poprosił radną o nie utrudnianie prowadzenia 
obrad. Jeszcze raz stwierdził, Ŝe radna ma prawo do swojej oceny. Dodał, Ŝe 
kieruje się obiektywizmem i podstawą prawną. 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego i Sekretarza Komisji 
Rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Rady Marian Król  na stanowisko Przewodniczącego zgłosił 
kandydaturę Kazimierza Pasterczyka. W uzasadnieniu powiedział, Ŝe kandydat 
był radnym I , II i III kadencji i ma doświadczenie w pracy Komisji Rewizyjnej, 
był teŜ jej . 
 
Radny Kazimierz Pasterczyk – wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Rada przyjęła kandydaturę Kazimierza Pasterczyka na 
stanowisko Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej większością 
głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
Radny Jarosław Lasota - na stanowisko Wiceprzewodniczącego zgłosił 
kandydaturę Pawła Grędę.  
 
Radny Paweł Gręda  – wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Rada przyjęła kandydaturę Pawła Grędy na stanowisko 
Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej większością 
głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
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Radny Michał Pękala - na stanowisko Sekretarza zgłosił kandydaturę Roberta 
Plecha. 
 
Radny Robert Plech  – wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
 
Rada przyjęła kandydaturę Roberta Plecha na stanowisko 
Sekretarza Komisji Rewizyjnej większością głosów, przy 1 
głosie wstrzymującym się. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 19 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/12/2010 w sprawie wyboru 
Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego                
i Sekretarza Komisji Rewizyjnej. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
 
Ogłoszono 40- minutową przerwę. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyboru stałych 
Komisji Rady Powiatu. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron odczytał kolejno propozycje składów 
stałych Komisji. 
Komisja BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa  
1. Gąszcz Marian 
2. Biegaj Renata  
3. Król Marian  
4. Leśniewicz Danuta  
5. Obara Helena 
6. Obratański Krzysztof 
7. Pasterczyk Kazimierz 
8. Pękala Michał  
9. Wojcierowski Krzysztof 
10. wakat 
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KaŜdego z kandydatów do składu Komisji BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa  
Przewodniczący zapytał - czy wyraŜa zgodę. Wszyscy radni wyrazili zgodę na 
kandydowanie. 
Skład Komisji BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa  poddano pod głosowanie.  
Rada jednogłośnie przyjęła przedstawiony skład Komisji. 
 
Komisja Zdrowia i O światy  
1. Biegaj Renata 
2. Gręda Paweł - przewodniczący 
3. Gąszcz Marian 
4. Kurcbart Czesław 
5. Lasota Jarosław 
6. Michalska Marianna - wiceprzewodnicząca 
7. Obratański Krzysztof 
8. Prasał Jan 
9. Rąbalski Jerzy 
10. Skowron Wiesław 
 
KaŜdego z kandydatów do składu Komisji Zdrowia i Oświaty  Przewodniczący 
zapytał - czy wyraŜa zgodę. Wszyscy radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
Skład Komisji Zdrowia i Oświaty  poddano pod głosowanie.  
Rada jednogłośnie przyjęła przedstawiony skład Komisji. 
 
Komisja Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego  
1. Gula Leon – wiceprzewodniczący 
2. Kurcbart Czesław 
3. Leśniewicz Danuta 
4. Obara Helena 
5. Pękala Michał 
6. Plech Robert - przewodniczący 
7. Rąbalski Jerzy 
8. wakat 
9. wakat 
 
KaŜdego z kandydatów do składu Komisji Praworządności i Bezpieczeństwa 
Publicznego  Przewodniczący zapytał - czy wyraŜa zgodę.  
 
Radna Helena Obara powiedziała, Ŝe jeszcze raz uprasza o wzięcie pod uwagę 
jej deklaracji pracy w Komisji Rewizyjnej, a nie w Komisji Praworządności tak 
jak złoŜyła na piśmie Przewodniczącemu po I sesji Rady. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe jeśli chodzi o Komisję  
Rewizyjną sprawę uwaŜa za zakończoną.  
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Radna Helena Obara powiedziała, Ŝe jest w jej składzie wakat. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe jest wakat, ale kluby 
ustaliły, Ŝe będą miały po dwóch przedstawicieli. 
 
Radna Helena Obara powiedziała, Ŝe kluby nie ustaliły bo klubów nie ma. 
Stwierdziła, Ŝe z tego co wie, zgłoszony jest tylko klub SLD. śadnego innego 
klubu nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – zapytał, dlaczego radna wypowiada się 
za innych. 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe wie iŜ nie zgłoszono klubów od 
kolegów radnych. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – stwierdził, Ŝe szefowie klubów zgłosili 
kandydatury na członków do Komisji Rewizyjnej. 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝeby Przewodniczący zapytał teraz tych 
szefów klubów o to czy zgłosili kandydatury. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – stwierdził, Ŝe radna przyznaje sobie 
uprawnienia, których juŜ nie ma. Podkreślił, Ŝe odbiera radnej głos. Zapytał 
jeszcze jak radna moŜe Ŝądać, Ŝeby kogoś przepytywał jeśli takie rozmowy były 
prowadzone wcześniej. 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe nie było Ŝadnych zgłoszeń np. z klubu 
Samorządnych Ziemi Koneckiej. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – dodał, Ŝe trzy kluby czyli większość 
uznały, Ŝe po dwóch kandydatów z kaŜdego klubu będzie najlepszą zasadą i tak 
zostało przyjęte. Stwierdził, ze kończy ten temat. 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe Przewodniczący oszukuje radnych 
i społeczność, poniewaŜ rozmawiała z pracownikiem biura rady i jest tylko 
jeden klub zgłoszony tj. SLD. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – podkreślił, Ŝe radna ma swoją wersję 
i swoje interpretacje . Powinna jednak przyjąć do wiadomości, Ŝe jest wyrok 
Naczelnego Sądu Administracyjnego, Ŝe jeśli kluby nie dokonały formalności 
zgłoszenia to jeśli jest deklaracja to naleŜy ją uwzględnić. Dodał ponownie, Ŝe 
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jeśli trzy kluby  zgłosiły deklarację to Przewodniczący przyjął to do 
wiadomości. Zakończył wypowiedź w tym temacie. 
Zapytał radną Helenę Obara czy rezygnuje z kandydowania na członka 
Komisji Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego. 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe chce, aby Przewodniczący wziął pod 
uwagę zamianę jej kandydowania z Komisji Praworządności do Komisji 
rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe wyjaśnił juŜ iŜ taka 
zamiana nie jest moŜliwa. Powiedział, Ŝe dyskusja dotyczy Komisji 
Praworządności. 
 
Zapytał ponownie radnych czy jest ktoś, kto rezygnuje z kandydowania na 
członka Komisji Praworządności. 
 
Nikt z zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady kandydata nie złoŜył 
rezygnacji. 
 
Skład Komisji Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego poddano pod 
głosowanie.  
Rada większością głosów przy 1 głosie wstrzymującym się  
przyjęła przedstawiony skład Komisji. 
 
Innych propozycji nie składano 
 
KaŜdy skład Komisji przegłosowano osobno. Rada przyjęła wszystkie 
składy osobowe poszczególnych Komisji. 
 
  
 W obecności 19 radnych,  Rada podjęła 
uchwałę Nr II/13/2010 w sprawie wyboru 
stałych Komisji Rady. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad -  6h. 
 
Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
NR II/12/2006 Rady Powiatu w Końskich z dnia 14 grudnia 2006r. 
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Uwag nie wnoszono. 
 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 19 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/14/2010 w sprawie 
zmiany uchwały NR II/12/2006 Rady Powiatu 
w Końskich z dnia 14 grudnia 2006r. 

 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad -  6i. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie delegowania 
radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 
Przewodniczący powiedział, Ŝe kandydatami do Komisji są radny Czesław 
Kurcbart i Radny Robert Plech. 
 
 

Uwag nie wnoszono. 
 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 19 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/15/2010 w sprawie 
delegowania radnego do składu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku. 

 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad -  6 j. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyboru delegata 
Powiatu do Związku Powiatów Polskich. 
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Uwag w przedstawionym temacie nie wnoszono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności 19 radnych,  Rada większością 
głosów przy 1 głosie wstrzymującym się podjęła 
uchwałę Nr II/16/2010 w sprawie wyboru 
delegata Powiatu do Związku Powiatów 
Polskich. 
 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad -  6 k. 
 
Projekt uchwały zmieniający uchwałę NR XXVIII/53/2009 Rady Powiatu 
w Końskich z dnia 28 września 2009r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez powiat innym jednostkom samorządu terytorialnego w 2010r. 
przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Edyta DrąŜkiewicz. 
 
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 

W obecności 19 radnych, Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/17/2010 zmieniającą 
uchwałę NR XXVIII/53/2009 Rady Powiatu 
w Końskich z dnia 28 września 2009r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
powiat innym jednostkom samorządu 
terytorialnego w 2010r. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
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Ad -  6  l. i m. 
 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie: 
• wyraŜenia zgody na realizację projektu pt. „My samodzielni” w ramach 

VII Priorytetu Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
• podwyŜszenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka 

w placówkach rodzinnych funkcjonujących na terenie Powiatu 
Koneckiego 

PowyŜsze projekty uchwał wraz  przedstawiła Z- ca Dyrektora PCPR Pani 
Urszula Przygodzka. 
 
Uwag nie wnoszono. 
 
Projekty uchwał kolejno poddano pod głosowanie. 
 

 W obecności 19 radnych,  Rada 
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/18/2010 
w sprawie wyraŜenia zgody na realizację 
projektu pt. „My samodzielni” w ramach VII 
Priorytetu Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki       
 
W obecności 19 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/19/2010 w sprawie 
podwyŜszenia zryczałtowanej kwoty na 
utrzymanie dziecka w placówkach rodzinnych 
funkcjonujących na terenie Powiatu 
Koneckiego. 
 
Uchwały stanowią integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad -  6m. 
 
Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
dotyczącej  wysokości diet dla radnych. Przewodniczący Rady Wiesław 
Skowron odczytał powyŜszy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
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W dyskusji głos zabrali: 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe negatywnie odnosi się do 
przedstawionej uchwały. W uzasadnieniu stwierdziła, Ŝe na terenie powiatu jest 
bardzo wysokie bezrobocie i wynosi ponad 20%. Podkreśliła, Ŝe kwoty 
dotychczas otrzymywane przez radnych są wystarczające wysokie. Stwierdziła, 
Ŝe jest kategorycznie przeciwna podjęciu tej uchwały. Zwróciła się do radnych 
o jej nie przyjmowanie. 
 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności 19 radnych,  Rada większością 
głosów przy 1 głosie przeciwnym i 3 głosach 
wstrzymujących się podjęła uchwałę 
Nr II/20/2010 w sprawie zmiany Uchwały 
dotyczącej  wysokości diet dla radnych. 
 

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad -  7. 
 
Informację ZDP o zimowym utrzymaniu dróg przedstawił Dyrektor ZDP 
Stanisław Mościński. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Kazimierz Pasterczyk – stwierdził, Ŝe obszar wsi Sokołów 
i Dziebałtów jest odśnieŜany w sposób prawidłowy. Zwrócił jednak uwagę, Ŝe 
składał w ubiegłej kadencji wniosek o moŜliwość rozwaŜenia porozumienia 
z gminą Końskie i odśnieŜać drogi wspólnie gminne, powiatowe i wojewódzkie. 
Podkreślił, Ŝe często zdarza się, Ŝe samochody, aby dojechać do swojego 
odcinka drogi jeŜdŜą z podniesionymi pługami, co dziwi społeczeństwo. 
Zapytał,  czy coś z tym wnioskiem zostało zrobione. Podkreślił teŜ, Ŝe 
rozpocznie się okres przyjmowania osób do prac interwencyjnych szczególnie 
na drogach. Stwierdził, Ŝe odbiór społeczny zatrudnionych przy tych pracach 
osób nie jest dobry. Podkreślił, Ŝe być moŜe są nie odpowiednio nadzorowani. 
Powiedział, Ŝe być moŜe powinni ich nadzorować sołtysi lub jakaś osoba 
spośród nich tak, aby rzetelnie wykonywali swoją pracę. Zwrócił teŜ uwagę na 
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odwadnianie dróg poprzez kopanie rowów, co jest bardzo potrzebne, Ŝeby drogi 
nie ulegały zniszczeniu. 
 
Dyrektor ZDP Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe jeśli chodzi o zimowe 
utrzymanie dróg wspólnie z gminą to kaŜdy z zarządców utrzymuje swoje drogi. 
Były próby zawarcia porozumienia z gminą Stąporków, Gowarczów i Smyków. 
Podkreślił, Ŝe sytuacja związana z odpowiedzialnością za ewentualne szkody 
spada na zarządcę, a nie na tego, który zarządza czasowo. W takiej sytuacji jest 
to niemoŜliwe.  
 
Radny Robert Plech – zapytał, czy sprzęt np. pług, którym dysponuje ZDP jest 
z pojazdem czy teŜ firmy wygrywające przetarg na odśnieŜnie dają swoje 
samochody. Zapytał takŜe, czy istnieje jakikolwiek monitoring odśnieŜania. 
Powiedział teŜ, Ŝe część dróg powiatowych jak np. Południowa czy Stoińskiego 
jest przy szkołach. Podkreślił, Ŝe zalegające hałdy śniegu uniemoŜliwiają 
dzieciom przejście nawet na drugą stronę ulicy co zagraŜa ich bezpieczeństwu.  
Poruszył takŜe sprawę przetargu na odśnieŜanie. Zapytał, jakie jest kryterium 
rozstrzygnięcia przetargu. Powiedział, Ŝe jeśli wykonawca oferuje 5 zł za 1km 
odśnieŜenia, a realnie jest to 10 zł to jak jest to moŜliwe.  
 
Dyrektor ZDP Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe ZDP dysponuje piaskarki 
i pługi, a przetarg jest ogłaszany na nośniki tych urządzeń. Dodał, Ŝe był 
ogłaszany przetarg równieŜ na pług dwustronny, który jest własnością ZDP.  
Dotyczy to takŜe równiarki i spycharki. Natomiast ZDP dysponuje pługiem 
wirnikowym i ciągnikiem z pługiem lemieszowym.  
Podkreślił, Ŝe jedynym kryterium w przetargach na zimowe utrzymanie dróg jest 
cena za przejechany kilometr. Dodał, Ŝe kształtują się one od 3,68 zł za km przy 
piaskarce do 5,80zł za km przy pługu jednostronnym, 9,48 zł za km przy pługu 
dwustronnym oraz 130 zł za godzinę przy równiarce. Poinformował, Ŝe są to 
ceny netto bez podatku VAT. Podkreślił, Ŝe w specyfikacji miał być 
zaoferowany odpowiedni nośnik z określonym napędem.  
Powiedział, Ŝe jeśli chodzi o ulicę Południową, to  jest ona bardzo szeroka, bo 
ma aŜ 8,5 m  i tam zalegający śnieg nie powoduje utrudnień. Stwierdził teŜ, Ŝe 
największy problem z hałdami śniegu występuje na ulicy StraŜackiej. Podkreślił, 
Ŝe w tym roku nie przewiduje się wywozu śniegu ze względu na wysokie 
koszty. 
 
Radny Kazimierz Pasterczyk – zapytał, czy firmy, które odśnieŜają są w jakiś 
sposób kontrolowane. 
 
Dyrektor ZDP Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe kontrole są prowadzone 
w miarę moŜliwości. Natomiast pługopiaskarki ostatnio zostały wyposaŜone 
w system JPS i moŜna sprawdzić, gdzie w danym momencie znajduje się taka 
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piaskarka. Dodał, Ŝe moŜna sprawdzić 90 – cio dniową historię jej drogi, 
prędkości i czasu.   
 
Radny Robert Plech – powiedział, Ŝe co do zasadności przetargów ma 
wątpliwości i chciałby zrozumieć jak pług, który jeździ z prędkością 40km/h, 
a w tym czasie spala 200 litrów paliwa i ma odśnieŜyć 100 km, a Ŝąda za 1 km 
3,50zł. Stwierdził, Ŝe firma, która wygrywa robi to charytatywnie.  
Zapytał teŜ, jak to jest, Ŝe ZDP ma taki park maszynowy, a firmy które wygrały 
przetargi nie mają nośników, które spełniają wymogi tych maszyn, a konkretnie 
chodzi o pług dwustronny.  
 
Dyrektor ZDP Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe jeśli chodzi o ceny to są 
one zaproponowane przez firmy. Dodał, Ŝe są to firmy rodzinne, ale jak im się 
to opłaca nie wie. Nie zgodził się, Ŝe zuŜycie paliwa jest tak wysokie. 
Podkreślił, Ŝe zuŜycie przy odśnieŜaniu wynosi ok. 50 litrów na 100 km, 
a w przypadku posypywania zmniejsza się do 25 litrów na 100 km. Odnosząc 
się do sprawy pługu dwustronnego powiedział, Ŝe jeden pług jest zamontowany 
i pracuje. Jeśli chodzi o drugi, to  nie był zamontowany, gdyŜ samochód uległ 
awarii. Wykonawca zakupił drugi środek transportu i w najbliŜszym czasie 
będzie on zamontowany. Podkreślił teŜ, Ŝe jeśli firmy nie wykonują pracy nie 
otrzymują gratyfikacji. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – zapytał czy w umowach zawartych przez 
ZDP z wykonawcami są zawarte jakieś sankcje za nie właściwe wykonywanie 
usług. Dodał teŜ, Ŝe mieszkańcy Huciska interweniują, Ŝe firma wykonująca 
kanalizację wykopała poprzeczny rów szerokości ponad 1 metr i głębokości 
20 cm na nowej drodze. Podkreśli, Ŝe wykopanie tego rowu jest skandaliczne, 
biorąc pod uwagę dzisiejsze technologie. Zapytał, czy dyrektor wyraził na to 
zgodę. 
 
Dyrektor ZDP Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe w umowach jest 
gwarancja solidnego wykonywania usług. Podkreślił, ze jeśli zostanie 
udokumentowane, Ŝe dana firma źle wykonała usługę odśnieŜania na danym 
odcinku to za te kilometry ZDP nie zapłaci. Stwierdził, Ŝe takie sytuacje w tym 
roku się zdarzyły i dla 4 wykonawców za odcinek 150 km nie zostało zapłacone. 
Jeśli chodzi o drogę w Hucisku powiedział, Ŝe wyraził zgodę na przekop 
otwarty do kanalizacji z uwagi na to, Ŝe kaŜda inna technologia ze względu na 
zalegającą skałę nie daje moŜliwości wykonania kanału. Stwierdził, Ŝe ta 
nawierzchnia zostanie odtworzona  z dwuletnią gwarancją.  
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe przyjmuje te argumenty, 
ale zapytał, czy Dyrektor widział to miejsce w jakim stanie jest i czy ocenia to 
pozytywnie. 
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Dyrektor ZDP Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe był na miejscu i nie jest 
usatysfakcjonowany, ale ze względu na warunki atmosferyczne nie jest obecnie 
moŜliwe połoŜenie nawierzchni, dlatego jest zasypane kruszywem i jeśli jest 
ono wypłukane to wykonawca zostanie zobligowany do jego uzupełnienia. 
 
 Przewodniczący Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe to miejsce zagraŜa 
bezpieczeństwu mieszkańców. W związku z tym zwrócił się do Dyrektora 
o interwencję. 
 
Radny Michał Pękala – powiedział, Ŝe  są 4 standardy utrzymywania dróg 
w czasie zimy. Podkreślił, Ŝe jeŜdŜąc po drogach powiatowych, standardów tych 
nie widać. Ze względu na zbliŜającą się odwilŜ zwrócił się z prośbą o  zebranie 
błota pośniegowego duŜo wcześniej niŜ zakładają standardy.  
 
Dyrektor ZDP Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe jeśli chodzi o utrzymanie 
dróg w odpowiednich standardach to 8 godzin jest na usunięcie luźnego śniegu 
i przywrócenie przejezdności, natomiast błoto pośniegowe czy zalegająca 
lodowica zostaje usunięta w miarę moŜliwości. Podkreślił, Ŝe ze względów 
technicznych nie jest moŜliwe usunięcie zalegającego lodu. Stwierdził teŜ, Ŝe 
wie, o które drogi chodzi i są one ujęte w 6 i 5 standardzie utrzymania. 
Podkreślił, Ŝe w czasie odwilŜy przedświątecznej tego lodu cięŜkim sprzętem 
nie udało się usunąć. Powiedział jednak, Ŝe przy sprzyjających warunkach 
atmosferycznych lód ten zostanie usunięty. 
 
Radny Krzysztof Obratański – zwrócił uwagę, Ŝe na temat odśnieŜania moŜna 
byłoby jeszcze długo mówić, z uwagi na to, Ŝe problem dotyczy wszystkich.  
Podkreślił jednak, Ŝe sesja Rady Powiatu nie jest odpowiednim miejscem do 
wypracowania gotowych rozwiązań. Zaproponował, aby jedno z najbliŜszych 
posiedzeń Komisji Gospodarczej poświęcić na taką dyskusję i analizę stanu 
technicznego i przygotowanie przetargów.  
 
Radny Jan Prasał – podziękował Dyrektorowi za interwencję w Bębnowie. 
 
Informacja stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Rada przyjęła powyŜszą informacje do akceptującej 
wiadomości. 
 

Ad -  8. 
 

W kolejnym punkcie porządku obrad obejmującym interpelacje 
i zapytania głos zabrała radna Helena Obara. 
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Treść interpelacji złoŜona przez radną została przedstawiona na piśmie 

i stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad -  9. 
 

Starosta Bogdan Soboń poinformował, Ŝe odpowiedzi na złoŜone 
interpelacje i zapytania radnych udzielone zostaną na piśmie. 
 
Ad – 10.  
 
     W punkcie obejmującym wnioski i oświadczenia radni nie zabierali głosu. 
 
Ad -  11. 
 

W sprawach róŜnych głos zabrał Starosta Bogdan Soboń  i złoŜył 
radnym i obecnym Ŝyczenia noworoczne. 

 
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron poinformował, Ŝe formalnie 

został zgłoszony klub PSL.. Odczytał rozstrzygnięcie nadzorcze Znak : 
 PNK.I 0911/106/2010 stwierdzające niewaŜność uchwały Nr XLI/51/2010 
Rady Powiatu w Końskich z dnia 28 października 2010r.  

 
Rozstrzygnięcie powyŜsze stanowi integralną część niniejszego protokołu.  
 

Skarbnik Powiatu Edyta DrąŜkiewicz – wyjaśniła, Ŝe uchwała ta była podjęta 
na podstawie ustawy o finansach publicznych, gdzie mówi się, Ŝe 
w przypadkach uzasadnionych waŜnym interesem dłuŜnika lub interesem 
publicznym naleŜności pienięŜne mające charakter cywilno – prawny 
przypadające jednostce samorządu terytorialnego lub jednostkom jej podległym 
mogą być umarzane na zasadach określonych przez organ stanowiący j.s.t. 
Stwierdziła, Ŝe rozumie to jako autor tej uchwały, Ŝe w uchwale w §4 i 5brakuje 
dopisu iŜ „ w sytuacji gdy jest waŜny interes dłuŜnika lub interes publiczny. 
Podkreśliła, Ŝe Wojewoda zarzuca równieŜ, Ŝe zawęŜyliśmy definicję jednostki 
organizacyjnej dlatego, Ŝe w uchwale jest zapis o jednostkach budŜetowych, 
gdyŜ innych nie mamy. Stwierdziła, Ŝe projekt uchwały podlegał opinii Prezesa 
Urzędu Konkurencji i Konsumentów, która była pozytywna. Podkreśliła, Ŝe 
obecnie nie ma tej uchwały w obiegu i pewne zapisy naleŜy jedynie 
doprecyzować i podjąć ją ponownie.  
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Przewodniczący Rady Wiesław Skowron przypomniał nowym radnym 
o obowiązku złoŜenia oświadczeń majątkowych w terminie 30 dni od uzyskania 
mandatu. 

 
 Innych tematów nie zgłaszano.  

  
Ad – 12. 
 

Przewodniczący Rady zwołał posiedzenie Komisji Praworządności 
i Bezpieczeństwa Publicznego na godz. 14.00, Posiedzenie Komisji Zdrowia 
i Oświaty na godz. 14.15 i na godz. 14.30 Komisję BudŜetu, Gospodarki 
i Rolnictwa.  
 
ZłoŜył radnym i zaproszonym gościom Ŝyczenia z okazji nadchodzącego 
Nowego Roku. 
 
 

Przewodniczący stwierdził, Ŝe w pełni wyczerpano przyjęty porządek 
posiedzenia oraz podziękował radnym za udział  w  obradach.  
 
O godz.13 45  zamknął  II sesję Rady Powiatu. 
 
Na tym sesję zakończono. 
 
Przebieg obrad protokółowała Kierownik Biura Rady Powiatu – Monika 
Trojanowska. 
 
 
 
Protokółowała       Przewodniczący 
Kierownik Biura      Rady Powiatu w Końskich 
Rady Powiatu 
 
 
..................................         ................................... 
Monika Trojanowska                Wiesław Skowron 
 
 
 
 
Końskie, dnia 30.12.2010r.        


